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* Nederlanders overleden aan * Familie en vrienden getroffenen e Algemeen publiek

Covid-19 * OMT-leden e Politici

* Nederlanders ziek door Covid-19 e NU'91

e ANBO en KBO-PCOB

® Onderzoekers op zoek naar de

oorsprong van het coronavirus

Samenvatting
+ De nieuwe weekcijfers van het RIVM en de betekenis daarvan wordt breed gedeeld in de ochtendkranten en op de

nieuwssites. De oproep van het RIVM, om je tijdens het mooie lenteweer ook aan de basisregels te houden komt op

meerdere plekken terug. Zo kopt NRC: ‘De derde golf is in het hele land en in alle leeftijdsgroepen terug te zien’. AD en

Trouw besteden naast de oplopende besmettingscijfers in het speciaal aandacht aan de situatie op scholen. Volgens
hoofd infectiebestrijding Aura Timen (RIVM) is de heropening van de scholen namelijk één van de oorzaken dat het

reproductiegetal nog steeds boven de 1 ligt. Basisschooldirecteur Bas Vernooij (IKC De Klimboom Zoetermeer),
kinderarts Patricia Bruijning en epidemioloog Frits Rosendaal pleiten voor het gebruik van sneltests in het onderwijs.

* Het nieuws van de NOS over de ‘gemiste deal met Oxford’ lokt reacties uit. NOS, de Volkskrant en NRC melden dat

Nederland een kans heeft gemist om ‘veel meer’ AstraZeneca-vaccins te krijgen. NOS concludeert dat Halix ‘onderdeel

is geworden van een ingewikkeld steekspel tussen AstraZeneca, de EU en het Verenigd Koninkrijk'. NRC en Volkskrant

zijn het erover eens dat Nederland zich door de Britten heeft laten ‘aftroeven’ en volgens NRC is dit in de praktijk ook

terug te zien door de hogere vaccinatiegraad in het Verenigd Koninkrijk. De kranten stellen ten slotte de vraag bij wie

het fout is gegaan: Premier Rutte of minister De Jonge? Fractievoorzitters en Kamerleden reageren verontwaardigd op

het nieuws. Zo vindt SP-fractievoorzitter Marijnissen dat ‘dit onvoorstelbaar is’ gezien ‘vaccineren de uitweg is uit de

crisis’. In de berichtgeving wordt de positie van CDA-Kamerlid Pieter Omtzigt uitgelicht als ‘tipper’, dit komt

waarschijnlijk door zijn ‘omstreden’ reputatie die de laatste weken breed wordt uitgemeten in de media.

* Daarnaast blijft het vaccinatietempo onderwerp van gesprek. AD concludeert dat de vaccinatiecampagne een

‘ingewikkelde lappendeken’ is geworden waardoor het de komende weken niet makkelijk wordt om de doelen te halen.

NVIC-voorzitter Diederik Gommers en LNAZ-voorzitter Ernst Kuipers stellen in een interview met NRC dat ‘het lijkt alsof

ze [RIVM en de minister] de noodzaak niet voelen’ en pleiten ervoor om ‘van de gebaande paden af te stappen’.
* De ANBO en KBO-PCOB stellen de praktische problemen waar ouderen mee te kampen hebben, waardoor ze

achterblijven bij het vaccineren, aan de kaak. Zo weten ouderen vaak niet wanneer ze aan de beurt zijn voor een prik
door de tegenstrijdige communicatie en ook zijn priklocaties soms te ver weg. De ANBO en KBO-PCOB stellen dat het

kabinet consistenter moet communiceren en pleiten ook voor meer mobiele priklocaties.
*  NU'91 pleit ervoor dat alle zorgmedewerkers in de ziekenhuizen zo snel mogelijk gevaccineerd moeten worden tegen

het virus, omdat ongevaccineerd zorgpersoneel nu al bijspringt op de ic’s en in de covid-zorg. "We hebben geen tijd te

verliezen", zegt voorzitter Stella Salden met het oog op eind april. "Als we niet zorgen dat snel iedereen wordt

gevaccineerd die dat wil, zitten we met nog minder zorgmedewerkers. [...] Dit is van groot maatschappelijk belang."
* De ochtendkranten en NOS onderstrepen het feit dat het WHO-onderzoek, dat gisteren tijdens een persconferentie

werd gepresenteerd, nog geen sluitende antwoorden geeft op de vraag waar het coronavirus zijn oorsprong vindt. ‘Was

het bevroren voedsel, een vleermuis of een fout in het lab?’, zo vraagt Trouw. Volgens de kranten liggen alle opties nog

open, want geen van de scenario’s is definitief te verwerpen of te bevestigen op basis van het beschikbare bewijs, zo

stelt NRC. NOS, NRC en Trouw besteden aandacht aan de ‘politieke wrijvingen’ die het onderzoek zou kennen. Het NRC

stelt dat Chinese wetenschappers ‘veel waarde’ hechten aan de diepvriestheorie, waarbij het virus ‘ongezien’ als

verstekeling meereist op ingevroren voedingsmiddelen. “Eén heet hangijzer heeft China in ieder geval van de WHO-

agenda weten te krijgen; dat de pandemie begon met de ontsnapping van een coronavirus uit een laboratorium.”

Karakterisering van de berichtgeving
x

SISOS (Slachtoffers — Identiteiten — Schade — Oorzaken — Scenario’s)

Slachtoffers
* Het RIVM meldt dat ‘alle wijzers in het rood’ staan; Het aantal coronabesmettingen nam afgelopen week toe met 13%.

Bij het instituut kwamen de afgelopen zeven dagen 51.866 meldingen binnen over positieve coronatesten. Dat is het

hoogste aantal sinds begin januari. De sterkste toename van het aantal besmettingen (19%) noteerde het RIVM onder

mensen van 70 tot en met 79 jaar.
*  LCPS meldt dat het aantal coronapatiénten in de ziekenhuizen is gestegen tot 2410, het hoogste aantal sinds 19 januari.

Het is bovendien de zesde achtereenvolgende dag waarop het aantal opgenomen coronapatiénten stijgt, sinds

woensdag kwamen er 223 mensen bij. In de afgelopen zeven dagen heeft het LCPS 1960 ziekenhuisopnames gemeld,

gemiddeld 280 per dag. Dat is het hoogste peil sinds 9 januari.
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* Stichting NICE meldt dat het coronavirus in Nederland tot dusver 10.000 mensen op de ic heeft doen belanden. Van alle

coronapatiénten die op de ic hebben gelegen, zijn er 2744 overleden. “Deze trieste mijlpaal geeft ook aan hoe groot de

inspanning van de Nederlandse ic’s het afgelopen jaar is geweest”, meldt Amsterdam UMC. NICE-voorzitter Dave

Dongelmans (Amsterdam UMC) wijst erop dat het is gelukt de gemiddelde ligduur op de ic's behoorlijkte verkorten. Als

dat niet was gelukt, ‘dan waren de laatste golven veel hoger geweest’, aldus Dongelmans.

Oorzaken

*  Uit de cijfers van het RIVM blijkt dat er momenteel 400 actieve clusters (waarbij drie of meer mensen besmet zijn) op
basisscholen zijn. Volgens hoofd infectiebestrijding Aura Timen (RIVM) is de heropening van de scholen dan ook één

van de oorzaken dat het reproductiegetal nog steeds boven de 1 ligt. Hoewel het aantal clusters hoger is dan voor de

kerstvakantie, vindt het RIVM het aantal nog relatief laag. “Als er echt veel uitbraken op basisscholen zouden zijn,
zouden de percentages veel hoger liggen. De helft van de clusters is niet groter dan drie a vier personen. Vaak moet een

klas in quarantaine en blijft het bij één besmette persoon. Het quarantainebeleid lijkt dus te werken”, constateert hoofd

van het centrum voor epidemiologie en surveillance van infectieziekten Susan van den Hof (RIVM).

Scenario's

* Het LCPS denkt dat het totaal aantal coronapatiénten in de ziekenhuizen de komende tijd kan stijgen richting de 2900,

het niveau van rond de jaarwisseling.

Informatiebehoefte

Welke informatievragen leven er bij getroffen?
*  Volgens NOS bestaat er onduidelijkheid over de ‘wirwar’ aan maatregelen in de (wieler)sportwereld. De nieuwssite kopt

‘Wie snapt de coronaregels in het [wieler]peloton nog?’
* NRC vraagt of het ‘kan’ dat het RIVM journalisten betaalt voor voorlichtingsklussen, omdat ‘terughoudendheid daarbij

volgens de regels van de overheid geboden is’.

Hoe wordt het incident omschreven (welke facts en figures worden benoemd)?
es Het LNAZ gaat er vanuit dat het mogelijk is om de capaciteit op de intensive cares uit te breiden tot 1700 bedden, mocht

dat nodig zijn. Artsen van ziekenhuizen in Assen en Groningen toonden zich daar in het AD gisteren sceptisch over, maar

een woordvoerder van het LNAZ laat weten dat ‘het kan als de nood aan de man is’, maar “dan moetje wel absoluut de

reguliere zorg afschalen en anders gaan werken.”

Vaccinaties

* NOS meldt dat Nederland ‘in een vroeg stadium van de pandemie’ de kans heeft gekregen om te investeren in het vaccin

van de Universiteit van Oxford. Nederland zou niet in zijn gegaan op het verzoek om 10 miljoen euro te investeren in

de Leidse fabriek Halix. De deal kwam er niet, zo meldt NOS, in plaats daarvan sloot Oxford(/het Verenigd Koninkrijk)
een samenwerkingsverband met AstraZeneca.

* ANP meldt dat Nederland in de eerste drie maanden van dit jaar circa een miljoen vaccindoses minder heeft ontvangen

dan de bedoeling was. Dit komt doordat AstraZeneca en Moderna achterbleven in de levering.
*  GGD Hollands Midden meldt dat het door een tekort aan het Pfizer-vaccin langer kan duren om een

vaccinatieafspraak te maken.

e  Duitsland heeft op advies van zijn vaccincommissie (STIKO) besloten het AstraZeneca-vaccin alleen nog maar aan

mensen boven de zestig te geven. Er komt een uitzondering voor mensen onder de zestig die een medische indicatie

hebben en in overleg met hun arts besloten hebben de prik toch te nemen. In Spanje werd het AstraZeneca-vaccin

eerder alleen nog aan mensen tot 65 gegeven, maar die leeftijdsgrens vervalt nu. Nederland blijft mensen onder de 60

inenten met het vaccin gezien het CBG en EMA zeggen dat het vaccin veilig is.

*  Oostenrijk dreigt de centrale EU-aankoop van honderd miljoen extra Pfizer-vaccins te blokkeren als het zijn zin niet

krijgt om een groter aandeel van deze vaccins te krijgen.
*  BioNTech-oprichter Ugur Sahin verwacht dit jaar een kwart meer vaccins te produceren dan eerder voorspeld.

+ De onderzoekers (onder wie Marion Koopmans) van het WHO-onderzoek naar de oorsprong van het coronavirus

presenteerden gisteren hun bevindingen van de onderzoeksreis in China. Zij concludeerden onder meer dat de meest

waarschijnlijke oorsprong van het virus een overdracht van een vleermuis naar een ander dier is geweest, dat vervolgens

op de markt in Wuhan is verkocht.

* De Volkskrant meldt vanochtend dat uit nog ongepubliceerd onderzoek onder ruim 2.600 covid-patiénten op ic’s tijdens
de eerste golf blijkt dat mensen met overgewicht eenmaal op de ic geen grotere kans hebben om te overlijden dan

patiénten met een gezond gewicht. De uitkomst is van belang, schrijven de artsen en wetenschappers, als er vanwege

schaarste aan bedden ooit keuzes moeten worden gemaakt. BMI zou dan geen criterium moeten zijn, volgens hen.

e  Sanquin constateert uit eigen steekproeven dat 21% van de Nederlandse bloeddonoren antistoffen heeft tegen het

coronavirus in het bloed. "Je kan helaas niet in het algemeen zeggen dat iemand met antistoffen ook gegarandeerd
immuun is", zegt arts-microbioloog Hans Zaaijer van Sanquin.

* Op basis van een peiling onder ruim 1400 schooldirecteuren meldt de Algemene Vereniging Schoolleiders (AVS) dat 51%

van alle basisscholen in Nederland afgelopen week één of meerdere klassen naar huis heeft gestuurd vanwege

besmettingen. De AVS schat dat bijna 220.000 basisschoolleerlingen thuis in quarantaine hebben gezeten, op een totaal

1, peilingenen onderzoe
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van circa 1,6 miljoen leerlingen. Volgens de peiling moest 1,3% van de basisscholen noodgedwongen helemaal dicht

vanwege coronagevallen. Op 49% van de scholen waren alle klassen gewoon op school. Bij de vorige peiling van de AVS,

van 11 maart, was dat nog 57%.

Wat zien, ruiken, voelen, horen, proeven (zintuigelijke waar ingen)?
*  Volgens NU’91 springen zorgmedewerkers uit de reguliere zorg bij op de ic’s en in de Covid-zorg nu het aantal

coronabesmettingen weer toeneemt en de acute zorg weer opgeschaald wordt. NU’91 noemt de situatie ‘uiterst

zorgelijk’, omdat die medewerkers nog niet gevaccineerd zijn. Het zorgt volgens voorzitter Stella Salden voor ‘veel

onrust en frustraties onder zorgmedewerkers’. Ook zegt ze: “We zien dat het ziekteverzuim fors toeneemt.

Zorgmedewerkers vallen uit, omdat zij zelf besmet zijn, maar ook omdat ze na een jaar werken onder deze

omstandigheden moe en opgebrand zijn.”

Waar
baar

gedrag (schadebeperking)
Wat doen of laten getroffenen en betrokkenen?

. De gemeente greep gisteren in meerdere steden (Amsterdam, Arnhem, Eindhoven, Maastricht en Tilburg) in, omdat er

sprake was van overvolle parken waar de maatregelen niet meer konden worden nageleefd.

Volgen zij onze gedrag If ( ingsperspectieven) op?
* Peter van der Mede stelt op basis van cijfers van Dat Mobility: “Het percentage mensen dat naar kantoor gaat stijgt, het

percentage mensen dat niet reist, neemt af. [...] Dat is onverstandig.”
+ Het Nederlands Verplaatsingspanel (NVP) meldt dat Nederlanders 's avonds langzaamaan meer naar buiten gaan na

21.00 uur. Een reportage van het FD laat juist zien dat de meeste Amsterdammers zich aan de avondklok houden.

Betekenisgeving
Welke waarschuwingen en oproepen worden gedaan?
*  NU'91 pleit ervoor dat alle zorgmedewerkers in de ziekenhuizen zo snel mogelijk gevaccineerd moeten worden tegen

het coronavirus, omdat ongevaccineerd zorgpersoneel nu al bijspringt op de ics en in de covid-zorg. "We hebben geen

tijd te verliezen", zegt voorzitter van NU’91 Stella Salden met het oog op eind april, wanneer een grote piek wordt

verwacht. "Als we niet zorgen dat snel iedereen wordt gevaccineerd die dat wil, zitten we met nog minder

zorgmedewerkers. We hebben geen tijd te verliezen. Dit is van groot maatschappelijk belang."
* De ANBO en KBO-PCOB stellen dat ouderen vaak door praktische problemen achterblijven bij het vaccineren. Zo weten

ouderen vaak niet wanneer ze aan de beurt zijn voor een prik door de tegenstrijdige communicatie en ook zijn

priklocaties soms te ver weg. Ook de communicatie omtrent het AstraZeneca-vaccin zorgde volgens de bonden voor

verwarring en voedde de twijfel over vaccinatie. De ANBO en KBO-PCOB stellen dat het kabinet consistenter moet

communiceren en pleiten ook voor meer mobiele priklocaties.
* Het RIVM roept mensen op zich ook tijdens het mooie lenteweer dat de komende dagen wordt verwacht, aan alle

voorzorgsmaatregelen te houden. "Houd ook als het zonnetje schijnt 1,5 meter afstand tot anderen, blijft thuis als je

klachten hebt, laat je testen (bij klachten) en was je handen."

+ De Algemene Vereniging Schoolleiders pleit ervoor dat onderwijspersoneel voorrang moet krijgen bij het vaccineren.

*  NVIC-voorzitter Diederik Gommers en LNAZ-voorzitter Ernst Kuipers doen een dringende oproep om ‘heel snel’ alle 60-

plussers te vaccineren, zodat weinig mensen in het ziekenhuis belanden en ‘de maatschappij weer van het slot kan’.

Welke emoties, waardeoordelen, kwalific
Alle wijzers in het rood’, waarscht V

aties, kritiek, steun worden gegeven?
NV

* De nieuwe weekcijfers van het RIVM en de betekenis daarvan wordt breed gedeeld in de ochtendkranten en op de

nieuwssites. De oproep van het RIVM, om je tijdens het mooie lenteweer ook aan de basisregels te houden komt op

meerdere plekken terug. NRC kopt vanochtend ‘De derde golf is in het hele land en in alle leeftijdsgroepen terug te

zien’. De krant komt al snel met de oplossing voor het probleem; er moet sneller gevaccineerd worden, want ‘vaccins

kunnen het verschil maken’.

* AD en Trouw besteden naast de oplopende besmettingscijfers in het speciaal aandacht aan de situatie op scholen. Zo

spreekt het AD met kinderartsen en OMT-leden Karoly Illy en Patricia Bruijning. De krant stelt op basis daarvan dat het

OMT bezorgd is over de hard oplopende coronabesmettingen op basisscholen. Zo zegt Illy tegen de krant dat er zorgen

zijn over het aantal clusters, maar dat het tegelijkertijd ‘op het gros van de basisscholen’ wel goed gaat. Bruijning vindt

het vooral belangrijk om de trend van het aantal besmettingen te zien. “Dit aantal hoeft nog steeds niet ernstig te zijn.
Het is de vraag of dat constant is of dat toch een stijgende lijn doorzet”, reageert ze. Bruijning denkt dat het preventief
testen van leerkrachten zal helpen om de clusters waar leerkrachten bij betrokken zijn te reduceren. Trouw spreekt met

basisschooldirecteur Bas Vernooij (IKC De Klimboom Zoetermeer) die vindt dat basisscholen verantwoord open kunnen,

maar spreekt desondanks van een ‘lastig dilemma’. Vernooij pleit voor het snel invoeren van sneltests. Ook

epidemioloog Frits Rosendaal vindt het een lastige kwestie, stelt Trouw. "Doordat kinderen samen in een klas zitten,

breng je huishoudens met elkaar in contact. Daar zit een risico in. Maar hoe groot dat risico is, kan ik niet zeggen."
Rosendaal vindt niet dat onderwijspersoneel voorrang moet krijgen bij het vaccineren, want ‘een gevaccineerde leraar

voorkomt immers niet dat een klas naar huis wordt gestuurd’. “Sneltests zouden wel kunnen helpen”, stelt hij.
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De ‘gemiste Halix-deal

Vanaf het moment dat de NOS met het bericht over de ‘gemiste deal met Oxford” komt, blijft het een onderwerp van

gesprek. Nederland had namelijkde eis kunnen stellen dat de vaccins in eerste instantie voor eigen gebruik zouden zijn.

De EU heeft dit later in de deal met AstraZeneca niet voor elkaar kunnen krijgen. Dat Nederland hier een kans miste

wordt volgens NOS in de praktijk bewezen gezien het Verenigd Koninkrijk nog geen enkel vaccin naar het Europese

vasteland exporteerde. NOS concludeert dat Halix ‘onderdeel is geworden van een ingewikkeld steekspel tussen

AstraZeneca, de EU en het Verenigd Koninkrijk’. Als Nederland wel had geinvesteerd was dat steekspel ‘wellicht nooit

zo ingewikkeld geweest’. De Volkskrant vraagt hoe het kan dat de stoffen die Halix produceert vooral in ‘Britse armen’

terechtkomen. De krant stelt dat Nederland ‘zich liet aftroeven door de Britten’ en dat het onduidelijk is waar het is

misgelopen met de deal. NRC meldt dat de ‘gemiste vaccindeal’ — met het nieuws van lege prikstraten en het

achterblijvende priktempo
— ‘het ongeduld voedt.” Zo zitten Europa en Nederland momenteel ‘te springen om vaccins

van AstraZeneca’, aldus NRC. Het resultaat van de gemiste vaccindeal is volgens de krant dan ook terug te zien in het

contrast tussen de vaccinatiegraad in het VK en in de EU. Opmerkelijk is dat beide kranten de vraag stellen bij wie het

is fout gegaan: Premier Rutte of minister De Jonge? De kranten beantwoorden de vraag niet.

Kamerleden laten zich ook uit na de ‘gemiste deal’. PVV-fractievoorzitter Wilders noemt het ‘geklungel’ en stelt dat ‘er

is gespeeld met de gezondheid van Nederlanders’. PvdA-Kamerlid Attje Kuiken stelt dat ‘dit heel slecht uit te leggen is”

en ziet een patroon bij het kabinet waar ‘de crisis vanaf het begin wordt onderschat’. De SP stelt Kamervragen en

fractievoorzitter Marijnissen zegt dat ‘dit onvoorstelbaar is’ gezien ‘vaccineren de uitweg is uit de crisis’. D66-Kamerlid

Vera Bergkamp noemt het een ‘domper voor het vertrouwen in de vaccinatiestrategie’ en wil weten hoe het zo mis

heeft kunnen lopen.

In Nieuwsuur noemt microbioloog Rosanne Hertzberger het een ‘misser’. Volgens haar ‘vist Nederland als het om

vaccins gaat telkens achter het net’. Onder andere door trage inkoop vanuit VWS, zo stelt Hertzberger. Vooral Rutte is

volgens haar ‘nalatig’ geweest in dit proces; hij had proactiever moeten zijn. Als dat was gebeurd, had Nederland volgens

Hertzberger een andere onderhandelingspositie gehad en wellicht zelfs vooraan gestaan.

0-onderzoek naar de oorzaak van het coronav

De ochtendkranten en NOS onderstrepen het feit dat het WHO-onderzoek nog geen sluitende antwoorden geeft op de

vraag waar het coronavirus zijn oorsprong vindt. ‘Door het bezoek van het expertteam aan Wuhan zijn weinig nieuwe

feiten op tafel gekomen’, aldus NRC. Volgens NOS ‘verhulden’ de onderzoekers niet dat er nog veel belangrijke vragen

op tafel liggen. NOS, NRC, Trouw en de Volkskrant stellen de vraag die nog steeds leeft; waar vindt het coronavirus zijn

oorsprong? ‘Was het bevroren voedsel, een vleermuis of een fout in het lab?’, aldus Trouw. Volgens de kranten liggen
alle opties nog open, want geen van de scenario’s is definitief te verwerpen of te bevestigen op basis van het

beschikbare bewijs, stelt NRC. NOS, NRC en Trouw besteden aandacht aan de ‘politieke wrijvingen’ die het onderzoek

zou kennen. Zo stelt teamleider Peter Ben Embarek: “Niemand vindt het prettig als zijn achtertuin door vreemden wordt

doorzocht.” Volgens Trouw roept het vooral vragen op waarom de publicatie van het rapport ‘zo lang’ op zich heeft

laten wachten en tot twee keer toe een week werd uitgesteld. De conclusies van gisteren lijken volgens de krant veel

op de conclusies die het team al in februari terugkoppelde. NRC vraagt zich af: ‘Hoeveel invloed heeft China kunnen

uitoefenen op de conclusies van het expertteam van de WHO?’ Volgens de krant hechten Chinese wetenschappers veel

waarde aan de diepvriestheorie, waarbij het virus ‘ongezien’ als verstekeling meereist op ingevroren voedingsmiddelen.
“Eén heet hangijzer heeft China in ieder geval van de WHO-agenda weten te krijgen; dat de pandemie begon met de

ontsnapping van een coronavirus uit een laboratorium.” In het FD wordt vooral de nadruk gelegd op dat er meer

onderzoek nodig is naar de ‘ontsnapping’ van het virus uit een Chinees laboratorium.

Hoe wordt naar de overheid(saanpak) gekeken?

Medisch journalist Aliétte Jonkers en arts-onderzoeker en huisarts in opleiding Bernard Leenstra schrijven in een

opiniestuk in Trouw dat wetenschapscommunicatie ‘geen meningenspelletje is’.

inatiestrat

De kritiek op de vaccinatiestrategie blijft ook vandaag onverminderd onder de aandacht. Zo stelt AD dat de

vaccinatiecampagne een ‘ingewikkelde lappendeken’ is geworden. Dit komt volgens de krant door de ‘tientallen

vaccinatiedoelgroepen’ en doordat we binnenkort werken met vier verschillende vaccins die ook nog per doelgroep op

verschillende locaties worden toegediend. Door deze ingewikkelde strategie is het voor de mensen moeilijk te volgen
wanneer ze aan de beurt zijn en met welk vaccin ze worden gevaccineerd. Het goede nieuws is volgens de krant wel dat

de leveringen de komende tijd zullen toenemen waardoor het vaccinatietempo omhoog zal gaan. De kanttekeningen
die de krant plaatst: de ‘complexe verdeling’ van de vaccins moet goed gaan; genoeg mensen moeten thuis een brief

krijgen om een afspraak te maken; de telefooncentrale, internetservers en prikstraten van de GGD moeten op de

grotere vraag berekend zijn en de huisartsen moeten op tijd hun bestellingen doen. De krant concludeert dat het de

komende maanden niet makkelijk wordt, daarvoor is de ‘Nederlandse lappendeken te ingewikkeld’.

De Telegraaf en Nieuwsuur illustreren het probleem van de ‘trage’ vaccinatiecampagne aan de hand van interviews met

ouderen. De ouderen stellen dat ze door technische problemen bij de GGD geen afspraak konden maken. De Telegraaf
concludeert op basis van de gesprekken dat de ‘prikvaart er nog steeds niet inkomt.’

In een interview met NRC stellen NVIC-voorzitter Diederik Gommers en LNAZ-voorzitter Ernst Kuipers dat ‘het lijkt alsof

ze [RIVM en de minister] de noodzaak niet voelen’. Om uit de crisis te komen moet Nederland, volgens het stel, ‘van de
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gebaande paden durven af te wijken’, net zoals het Verenigd Koninkrijk heeft gedaan. Gommers vult aan dat het kabinet

beter naar de ziekenhuizen en acute zorg kan kijken voor advies en niet naar de Gezondheidsraad. De Gezondheidsraad

voelt namelijk niet ‘de noodzaak van alle dag waar we mee te maken hebben’, aldus Gommers.

*  GGD GHOR-voorzitter André Rouvoet — in reactie op een eerdere uitspraak van Kuipers
— dat ziekenhuizen niet hoeven

te helpen bij het vaccineren. Hij stelt dat de GGD’s niets hebben aan extra capaciteit om sneller te prikken omdat er niet

voldoende vaccins zijn.
* Logistiekhoogleraar Jan Fransoo stelt dat er ‘flexibiliteit in de armen’ nodig is om het vaccinatietempo omhoog te

krijgen. Dat het prikken in Nederland moeizamer verloopt dan in buurlanden ligt volgens Fransoo aan de ‘enorm

versnipperde uitvoering en de slechte digitalisering’, waar het afsprakensysteem onder valt. Om het tempo omhoog te

krijgen zou je volgens Fransoo de registratie en het maken van een afspraak van elkaar kunnen scheiden.

+  Uit een rondgang van Nieuwsuur blijkt dat er een probleem is met de levering van vaccins. Er zijn genoeg vaccins, maar

deze worden niet op de priklocaties geleverd. Ook stelt Nieuwsuur dat de GGD en RIVM naar elkaar wijzen voor het niet

halen van het vaccinatiedoel. Volgens het RIVM is het doel niet gehaald doordat de GGD de afspraken-slots niet op tijd

gevuld kon krijgen, terwijl de GGD juist zegt een tekort aan vaccins te hebben.
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